

Récap' obtention de la PrEP

Recap on getting PrEP (English below)

Informations complètes : <https://www.aides.org/prep>

→ Processus d'obtention

1. Prendre rendez-vous dans un CeGIDD (Centre Gratuit d'Information, Diagnostic et Dépistage, service anonyme et gratuit) ou un service hospitalier spécialisé dans le VIH pour une première consultation. Elle sert à évaluer l'opportunité de la prise de la PrEP pour le-a patient-e et à prescrire des examens afin de vérifier l'absence de contre-indications. Cette consultation ne donne pas lieu à la prescription de la PrEP.
2. Réalisation des examens médicaux prescrits et remise des résultats
3. Deuxième consultation : en fonction des résultats des examens, prescription de la 1^e ordonnance de PrEP.
4. Suivi trimestriel : tous les 3 mois, rendez-vous médical pour faire le point, contrôler les effets secondaires et les contre-indications. C'est aussi l'occasion de renouveler l'ordonnance de PrEP.

Le renouvellement des ordonnances peut, être effectué par un médecin généraliste, **mais une ordonnance d'un CeGIDD ou service hospitalier est nécessaire pour la première ordonnance puis tous les ans.**

→ Où trouver la PrEP ?

La carte des consultations dédiées à la PrEP est disponible ici : <http://prep-info.fr/carte-des-consultations>

→ Coûts

La PrEP est entièrement prise en charge par la Sécurité sociale (apporter sa carte Vitale), en revanche les consultations médicales et les examens peuvent avoir un reste à charge (apporter sa carte de mutuelle). Il est donc préférable d'apporter à la fois sa carte Vitale/Carte Européenne d'Assurance Maladie/justificatif d'assurance maladie et son justificatif d'assurance complémentaire à toutes les consultations et examens.

English version

Full information (in French): <https://www.aides.org/prep>

→ Procurement process

1. Schedule and attend an appointment at a Free Information, Screening and Diagnosis Center (known as CeGIDD in French, they provide a free and anonymous service) or at a hospital service specializing in HIV, for an initial consultation. This consultation assesses the appropriateness of taking PrEP for the patient and allows the doctor to order any examinations deemed necessary to ensure that the patient can take PrEP and has no contraindications. PrEP will not be prescribed at the end of this initial consultation.
2. Do the prescribed medical exams and receive the results.
3. Second consultation: depending on the results of the exams, the 1st prescription of PrEP will be given.
4. Quarterly monitoring: attend a medical appointment every 3 months in order to take stock of how things are going, check for side effects or contraindications, and receive a renewal of the prescription.

The renewal of prescriptions can be done by a general practitioner, **but a prescription from a CeGIDD or hospital is required for the first prescription, and then once per year.**

→ Where to find PrEP

Map of CeGIDDs and hospitals you can go to for your first consultation:
<http://prep-info.fr/carte-des-consultations>

→ Costs

PrEP is entirely covered by French social security (Vitale card), however, the medical consultations and exams can incur a supplementary charge. If you have both public and private insurance as is common in France, it is therefore recommended that you bring both your Vitale Card/European Health Insurance Card/proof of health insurance and your proof of complementary insurance (i.e. carte de mutuelle) to all of the consultations and exams.